
 

 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR ÅR 2024 

Verksamhetsberättelsen avser tiden 1 januari till 31 december 2024 

Medlemmar 
Antalet medlemmar var vid årsskiftet totalt 1 644. Av dessa var 1 205 fullbetalande medlemmar och 437 

familjemedlemmar, en förändring -3 % jämfört med 2023. Vi har också 2 hedersmedlemmar. 

 

Styrelsens sammansättning  
Vid årsmötet den 12 mars valdes Olof Näslund till mötesordförande och Anne Kawecki till 
mötessekreterare. Till justerare valdes Mats Johansson och Alenka Jejcik.  

Till föreningens ordförande valdes Lars Klasén. Som ordinarie styrelsemedlemmar i övrigt valdes Alenka 
Jejcic, Anne Kawecki, Kerstin Karlsson, Kristin Persson, Lars Ljungdahl, Mats Johansson och Olof Näslund. 

Vid det konstituerande styrelsemötet den 22 mars valdes Lars Ljungdahl till kassör. Styrelsen fördelade 
övriga arbetsuppgifter enligt följande: Lars Ljungdahl: Remissansvarig, webbansvarig och postmottagare. 
Lars Klasén: Mailansvarig. Facebookansvarig: Kristin Persson. 

Till firmatecknare, att teckna firma var för sig, valdes Lars Ljungdahl och Lars Klasén. 

 

Val av revisorer och revisorssuppleanter 
Till revisorer valdes Hans Hansson och Alf Claesson och till revisorssuppleant Mats Greger. 

 

Val av valberedningen 
Till valberedningen valdes Hans Hansson (sammankallande) och Mats Greger. 

 

Ekonomi 
Ekonomin har under året 2024 varit god. Den enskilt största intäkten utgjordes av återbäringen från 

riksföreningen. 

 

Styrelsens möten  
Styrelsen har haft 10 protokollförda möten. Samtliga har publicerats på kretsens webbplats. Vårsäsongen 
avslutades den 21 maj hos Lars Klasén. Höstens första styrelsemöte ägde rum den 27/8 hos Alenka Jejcik. 
Höstsäsongen avslutades den 17/12 med ett enkelt restaurangbesök. 
 

Remissyttranden 

Samtliga under året avlämnade yttranden har publicerats på kretsens webbplats. Flera av styrelsens 
medlemmar deltog i samrådsmöten fysiskt och online kring planärenden inför framtagande av yttranden. 

För Södertälje 

2024-10-31 Framtid Södertälje – Översiktsplan 2050  

2024-09-30 Bergtäkt Gerstaberg – NCC 

2024-09-14 Detaljplan för Sandviken, Etapp 2 

2024-06-20 Avgränsningssamråd inför ansökan om tillstånd till projekttäkt enligt 9 kap. miljöbalken inom 

fastighet Sjuenda 2:1 Södertälje kommun 



2024-06-05 Detaljplan för Visbohammar 1:27 m.fl. 

2024-05-16 Förnyad granskning av del av Ekbacken (Viksberg 1:5 och Ladvik 1:36 m fl) 

2024-03-04 Kompletterande samråd Gerstaberg kopplingscentral Ostlänken, Södertälje kommun. (Anm: 
Vi beslutade efter deltagande i samrådsmöte att avstå från att yttra oss i samrådet 2024-10-29). 

För Nykvarn 

2024-12-15 Översiktsplan 2035 för Nykvarns kommun 

2024-04-16 Naturvårdsprogram för Nykvarns kommun 

 
Aktiviteter, programverksamhet  
Kretsen har under vår- och höstterminerna distribuerat program med våra aktiviteter till våra medlemmar. 

Dessa bifogas verksamhetsberättelsen. Följande genomfördes. 

2024-02-13 Föredrag om hållbart resande: ”Med tåg och elbil runt i Europa”. Föredraget samlade 50 
personer och hölls av Marie Wallum och Johan Rudborg, båda aktiva inom Klimatinitiativ Strängnäs. 

2024-03-06 Studiebesök vid Igelsta kraftvärmeverk med presentation av projekt Bio-CCS. Intresset för 
besöket var stort: 35 personer deltog, varav ca hälften medlemmar. Besöket inleddes på taket på den 
nyaste anläggningen. Därefter föredrag av Camilla Koebe, hållbarhets- och kommunikationschef, Anna 
Gustafsson, miljöstrateg/tillståndsspecialist och Leif Bodinson, projektägare bio-CCS. Med var även Anna-
Lena Jansson, kommunikatör och Monica Eriksson, miljösamordnare. 

2024-03-12 Föredrag ”Den nödvändiga omställningen”. Det hölls av Staffan Laestadius, författare till 
boken ”Större än du nånsin tror. Klimatkrisen och den nödvändiga omställningen”. 40 åhörare, varav ca 
hälften medlemmar. 

2024-03-12 Årsmöte med föredrag. Ca 30 personer deltog. Efter årsmötet presenterades Fältbiologerna, 
Naturskyddsföreningens fristående ungdomsorganisation, av Johanna Ström, ordförande i Distriktet 
Stockholm-Uppsala-Gotland. 

2024-03-23 Deltagande i Earth hour-event anordnat av musikgruppen Pivo på Smedsgården i Nykvarn. 
Som representant för Naturskyddsföreningen höll Kristin Persson ett anförande om klimatkrisen mm och 
informerade om vår förening. Ca 15 deltagare. 

2024-04-27 Strandstädning Snäckviken. För tredje året i rad städade vi, med 4 deltagare, Snäckvikens 
strand från Kustbevakningsstationen fram till Södertälje Båtklubbs hamn. Lite mindre skräp än 2023, men 
lika mycket plast. 

2024-05-05 Fågelskådningens dag i Tullgarn. Fågelskådningens dag uppmärksammades i Tullgarn med en 
vandring i Slottsparken och längs Häggnäsviken. Det gjorde vi tillsammans med Södertälje ornitologiska 
förening, som också stod för guidningen. 12 deltagare. 

2024-05-25 Deltagande i Södertäljes Medborgardag. Vi deltog på Södertälje kommuns Medborgardag i 

stadshuset med bokbord och information. Vårt förberedda föredrag ”Naturens röst i remissdjungeln. Om 

Naturskyddsföreningen och vår roll i kommunens utveckling” ställdes in på grund av för få deltagare. 

2024-05-26 Vandring med guide i Yttereneby naturreservat. Denna ”pärla” visade sig i sin allra finaste 
skepnad vid vårt besök där under ledning av vår guide Carolina Hauk, Södertäljes naturreservatsförvaltare. 
15 deltagare. 

2024-06-11 Våravslutning vid Måsnaren Koloni & föredrag om invasiva växter. Besöket inleddes med ett 
föredrag om invasiva växter av Södertäljes kommunekolog Mari Nilsson. Därefter fika, mingel och musik av 
folkmusikgruppen PiVO – och massor av frågor! 17 deltagare, varav några från kolonin. Avslutning med en 
rundvandring i området. 

2024-09-07 Klimatvandring till Lina naturreservat. Tillsammans med Svenska kyrkan, Klimatvandra.se och 
Fridays For Future (FFF) gjorde vi med 12 deltagare en klimatvandring från Stora torget i Södertälje till Lina 
naturreservat. Den var en av de hundratals vandringar som genomfördes på denna Global Walk for Future 
Day, i Sverige och internationellt. Under vägen korta tal av oss och Lena Wiklund, diakon i Svenska kyrkan. I 



naturreservatet möttes vi av Carolina Hauck, naturreservatsförvaltare i Södertälje kommun, som berättade 
om miljöarbete i allmänhet och Lina naturreservat i synnerhet. 

2024-09-08 Svamputflykt i Lina naturreservat med professionell guide. Svampkonsulent Hanna Pohjola 
guidade oss bland svamparna i Lina Naturreservat. Trots torkan hittade vi en hel del och lärde oss mycket 
värdefull svampkunskap. 25 deltagare. 

2024-09-15 Vandring i Kalkbergets naturreservat. När vi tillsammans med Naturskyddsföreningen i 
Botkyrka-Salem med totalt 25 personer besökte Kalkbergets naturreservat på östra Mörkö fick vi 
en exklusiv guidning av Bo Ljungberg från Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem och som var 
den tjänsteman i Södertälje kommun som arbetade med bildandet av naturreservatet. 

2024-09-29 Besök i det kommande naturreservatet Uddaberget, strax söder om Mölnbo. Vår guide var 
Richard Vestin, ekolog och naturinformatör i Huddinge kommun. Reservatet är mycket stort (över 370 ha) 
och vi fick nu se en liten del av det. Drygt 30 personer deltog. 

2024-10-13 Utflykt till Högantorps vattenkvarn och Korpbergets naturreservat. Start vid Viksbergs kapell, 
där Bo Ljungberg från Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem berättade om bildandet av naturreservatet. 
Sedan vandrade vi med 24 deltagare till Högantorps kvarn. Där guidades vi av Werner Näslund, som följt 
den restaurering av den gamla kvarnen (från ca år 1800) som nu år 2024 påbörjats. Efter fikat vandrade 
hälften av oss vidare på branta stigar upp på Korpberget med dess härliga utsikt. 

2024-10-23 Deltagande i Seniordagen i Stadshuset. För tredje året i rad deltog vi med bokbord och 
föredrag. Bordet besöktes av uppemot 50 personer. Vårt föredrag hölls av Kristin Persson från vår styrelse. 
Hon föreläste för ca 10 personer om sin forskning som handlar om fältarbete och ekologiundervisning och 
konsten att etablera relationer med andra arter. 

2024-11-19 Dialogsamtal om skogen. Eventet i Södertälje stadshus samlade 20 deltagare. Det inleddes 
med varsin halvtimmes föredrag av våra inbjudna skogsexperter Staffan Petré (ordf. i 
Naturskyddsföreningen i Strängnäs och verksam med skogsinventeringar) och David Johansson (Örebro, 
kommunikatör, projektutvecklare, fotograf, internationell kampanjledare för föreningen Skydda Skogen). 
Därefter följde en timmes dialog med en synnerligen aktiv publik. 
 

Kretsens förekomst i media 
Samtliga kretsens aktiviteter har marknadsförts i form av notiser i Länstidningens ”Det händer i morgon” 
och ”Föreningsnytt” samt i Södertälje kommuns ”Evenemangskalender”. 

LT 2024-01-01 Stor artikel ”Kallfors växer. Jordbruksmark eller inte – det är frågan” som beskriver hur 
Naturskyddsföreningen i Södertälje–Nykvarn säger nej till bostadsområdet Kallfors ängar med hänvisning 
till att det är mark som kan användas som jordbruksmark. Intervju med Lars Klasén, föreningens 
ordförande. 

LT 2024-02-04 Stor artikel ”Kallfors växer. Planerna för Kallfors ängar går framåt” relaterar 
Naturskyddsföreningens i Södertälje-Nykvarn åsikt om att marken är brukningsvärd jordbruksmark, något 
länsstyrelsen inte håller med om. 

LT 2024-07-05 Debattartikel ”Efter 14 års vanvård ska husen på Älgbostad rivas” av Åke Andersson, 
ordförande Älgbostads vänner, tillika medlem i Naturskyddsföreningen i Södertälje-Nykvarn, och Tomas 
Östlund, vice ordförande. De motsätter sig en rivning och inbjuder Nykvarns kommun till ett samtal om en 
tidigare utredning som värnar gården. 

LT 2024-12-10 Insändare ”Ingen naturlag alltid ta bilen” av Lars Klasén som en reaktion på att Erik Stenborg 
i en insändare ”dödförklarar cyklismen” med hänvisning till tomma cykelplatser vid Östertälje station. 

LT 2024-12-13 Insändare ”Att hata bilen löser inga problem” av Erik Stenborg, som replikerar på Lars 
Klaséns insändare i LT 2024-12-10. 

 

 

 



Riksföreningens förekomst i lokalmedia 

LT 2024-03-24 Insändare ”Klimatanpassningen: Även Tidö-väljarna vill att klimatmålen nås” som relaterar 
till opinionsundersökning från Sifo gjord på uppdag av Naturskyddsföreningen (riksföreningen). 

LT 2024-05-03 Naturskyddsföreningen (riksföreningen) omnämnd i insändaren ”EU-valet 2024: Ta 
klimatfrågan på allvar när du röstar” av Boel Vallgårda. 

LT 2024-05-23 Debattartikel ”Regeringen motarbetar miljöanpassning av kärnkraften” av 
Naturskyddsföreningen (riksföreningen), WWF och Sportfiskarna. 

LT 2024-05-31 Debattartikel ”Inte regeringens fel att omprövningen havererat” av Svensk 
vattenkraftförening som reaktion på debattartikeln i LT 2024-05-23. 
 

Övrigt 

2024-03-26 Onlineträff med Länskretsen Stockholm. Lars Klasén deltog. 

2024-05-03—05 Riksmöte i Jönköping. Anne deltog den 5/5. Där åhörde hon ett antal föredrag, bl a från 
Jönköpings NF, Gränna skogsgrupp, föredrag relaterade till skogsbetesmark, NF i Norrland, Vättern m fl.  

2024-06-15 Mats Johansson deltog i Trosakretsens båtutflykt till Askölaboratoriet  

2024-09-18 Utvidgning av Tvetatippen förbereds av Telge Återvinning, som avser att ansöka om detta. 
Anne har deltagit i dels ett informationsmöte (”närboendeträff”) med 15 deltagare om saken, dels en 
visning på plats. Mats deltog också vid visningen.  

2024-10-22 Anne deltog i ett möte om Aluminiumbehandling av Måsnaren, anordnat av Miljökontoret, 
Södertälje kommun. 

2024-12 Pågående avverkning av gammal skog i ett skogsområde om 7 ha strax söder om 
Bommersvik/Yngern (beteckning: A 36955-2024) föranledde några medlemmar i Naturskyddsföreningen i 
Södertälje-Nykvarn m fl kretsar samt föreningen Jordens Vänner att göra en första inventering. Resultatet 
blev fynd av bland annat den hotade växten knärot. Jordens Vänner överklagade, vilket resulterade i att 
skogsstyrelsen stoppade avverkningen. 

Avverkningsbevakning. Några av styrelsens medlemmar (Mats Johansson och Lars Klasén) bevakar 
avverkningsanmälningar som inkommer avseende utvalda områden i Södertälje och Nykvarn, främst i 
Södertäljes östra delar och Nykvarns västra delar, inklusive områden kring Almnäs och fram till Yngern. 

Föreningsarkivet. Mats Johansson var kretsens representant i styrelsen för det lokala Föreningsarkivet i 
Södertälje-Nykvarn. 

Mats Johansson skickade ett prov på Södertäljes vatten (det kommunala dricksvattnet) till 
Naturskyddsföreningen (Riksföreningen) för analys och utlåtande. Resultatet visade att alla värden låg 
under fastställda gränsvärden. 

Mats Johansson deltog i en flerdagars kurs om bygg-, plan- och miljölagar i Riksföreningens regi. 

Under året har vi samverkat med Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem och Naturskyddsföreningen i 
Trosabygden kring vissa aktiviteter och remisser. 

 

 


